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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Ersättare Niklas Moe (M) 
Jennie Ekland (C) 
Maria Johansson (L) 
Anna-Lena Heydar (S) 
Paula Berger (S) 
John Alexandersson (SD) 
Kent Andreasson (UP) 
 
 

Övriga Malin Krantz, kommundirektör 
Sebastian Johansson, kommunsekreterare 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 259 Dnr  

Förändring av föredragningslistan 
Sammanfattning 
Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C) och David Höglund Velasquez (V) 
väcker ett ledamotsinitiativ om att utreda huruvida föreningen IK Orient borde omfattas 
av kommunens särskilda anslag för elitsponsring.  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att ledamotsintiativet ska behandlas som ärende 32 och därmed fastställda dagens 
föredragningslista.  
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§ 260 Dnr  

Information om ekonomisk prognos för 2024 
Sammanfattning 
Ekonomichef Bengt Adolfsson informerar om den första prognosen för år 2024. 
Prognosen visar en avvikelse mot budget med – 60 miljoner kronor. Information lämnas 
om orsakerna till obalanserna och förslaget till beslut i ärendet. Prognosen tillställs 
kommunstyrelsen för beslut i ärende 27 dagens föredragningslista. 

 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 261 Dnr  

Information om förslag till Riktlinjer för resultatutjämningsreserv 
i Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Ekonomichef Bengt Adolfsson informerar om ett kommande förslag om riktlinjer för en 
resultatutjämningsreserv. Förslaget kommer tillställas kommunfullmäktige för beslut 
under hösten för att möjliggöra disponering ur resultatutjämningsreserven under 2024. 
Ett nytt lagförslag om resulatreserver är under behandling i riksdagen och som förväntas 
möjliggöra en större flexibilitet i användning av medlen i resultatreserven. 

 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen 
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§ 262 Dnr  

Information om förslag till samverkansavtal för Teknikcollege 
samt primärt samverkansavtal gällande gymnasieskola 
Sammanfattning 
Förvaltningschef för Barn- och utbildning, Staffan Lindroos, informerar om historiken 
bakom Teknikcollege, syftet med utbildningen och det förslag till avtal som 
kommunstyrelsen ska behandla på dagens sammanträde. Barn- och utbildning tillstyrker 
fortsatt medverkan i Teknikcollege men har vissa farhågor kring den långsiktiga 
finansieringen.  

Staffan Lindroos lämnar därutöver information om förslaget till primärt 
samverkansavtal gällande gymnasieskolan. Den primära samverkan är sedan 2023 
lagstadgad och utbildningarna ska nuförtiden också ta hänsyn till arbetsmarknadens 
behov. I förslaget till samverkansavtal föreslås Uddevalla samverka inom området 
Västra Fyrbodal som är ett av tre områden inom Fyrbodal. Barn- och 
utbildningsnämnden har berett avtalet och kommer tillställas kommunfullmäktige under 
hösten.   

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
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§ 263 Dnr KS/2022:545 

Medborgarförslag om att omvärdera förslaget om 
medborgarhus i centrum 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun har fått in ett medborgarförslag gällande att omvärdera förslaget  
om ett medborgarhus i centrum. Förslagsställaren föreslår att kommunen upprättar 
ytterligare ett Kontaktcenter på Torp som komplement till befintligt Kontaktcenter på 
Rådhuset. Bemanningen ska enligt förslagsställaren vara dynamisk utifrån behov, med 
ändamålsenliga arbetsplatser för tjänstemännen. Fokus ska ligga på medborgarnas 
behov gällande tillgänglighet såväl fysiskt som digitalt. Kommunfullmäktige gav i 
flerårsplan 2019-2021 kommunstyrelsen i uppdrag att starta en process för att flytta 
stadshuset till centrum och därvid se på möjligheterna att kombinera detta med 
ändamålsenliga lokaler för kultur. Inriktningar för stadshusets lokalisering har också 
funnits i Strategisk plan 2015-2018, då majoriteten uttryckte en vilja att verka för 
tillkomsten av ett kulturhus och planeringen av ett centralt beläget stadshus. 
Kommunfullmäktige beslutade också 2013, att utreda en omlokalisering av kommunens 
olika förvaltningsverksamheter från det befintliga stadshuset och övrigt förhyrda lokaler 
till Uddevalla centrum. Även tidigare har det förekommit förslag och uttalanden från 
förtroendevalda i motsvarande riktning. I kommunens flerårsplan 2024-2026 
(KS/2023:247) 2023-05-31 beslutades att avsluta projektet med nytt 
Stadshus/Medborgarhus som ett resultat av bristande förutsättningar och 
kostnadsskäl. I det nya politiska uppdraget från kommunstyrelsen ska befintligt 
Stadshus renoveras, Stadsbiblioteket flytta in till Gallionen i centrum, samt att 
kommunen hyr fastigheten Krummedike 26 (Frideborg) i centrum för utveckling av 
Kulturstråket på övre delen av Kungsgatan i centrum och ersätter förslaget på 
medborgarhus.  

Befintligt Kontaktcenter i Rådhuset tillsammans med utbudet av digitala tjänster är 
dörren in till kommunen (En dörr in).   

Den politiska majoriteten vill framhålla att kommunen inom ramen för det nybildade 
landsbygdsrådet arbetar för ökad samverkan med bygdegårdarna. Samverkan kan i 
förlängningen resultera i att kommunala tjänstemän med jämna mellanrum, likt 
upplägget med Kontaktcenter, kommer finnas tillgängliga på bygdegårdar i olika delar 
av kommunen. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-09-15. 
Medborgarförslag, 2022-10-24. 
Kommunfullmäktiges protokollsutdrag, 2022-11-09. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 
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§ 264 Dnr KS/2022:665 

Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab 
Parnian (C), Ewa Tillander (C) och Johanna Jonäng (C) om 
landsbygdens och stadsdelars behov av kommunal service, 
medborgarkontor 
Sammanfattning 
Camilla Johansson (C) m.fl. har inkommit med motion om att ”utreda möjligheter för 
fysisk närvaro i de mindre tätorterna och stadsdelarna genom att olika professioner 
inom våra förvaltningar finns tillgängliga både för konsultation och information.” 
Motionen har remitterats till kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsen beslutade i mars 2023 att uppdra åt kommunledningskontoret att ta 
fram ett förslag om utveckling av landsbygdsdialog och att utredningsarbetet ska ske i 
samråd med demokratiberedningen. Uppdraget grundade sig på den strategiska  

planen 2023-2026 där det lyfts fram att ”hela kommunen ska leva” och med mål om att 
medborgarnas förtroende för politikerna ska öka. I majoritetens budgetförslag är avsatt 
medel för landsbygdsdialog. 

Utredningen färdigställdes under våren och behandlades av kommunstyrelsen 2023-06-
28 som då beslutade att dels inrätta ett landsbygdsråd, dels godkänna utredningen som 
underlag i det fortsatta arbetet med en kommuntäckande landsbygdsdialog. Det första 
rådsmötet kommer att hållas i september. Planering av landsbygdsdialoger är en av 
rådets uppgifter.  

Ett första möte med landsbygdrådet hölls 2023-09-20 och dialogmöten planeras till 
mars-april 2024. Teman för dialogerna kommer att baseras på områden som invånare i 
de mindre tätorterna och landsbygden önskar förändra, förbättra och vara delaktiga i. Ett 
eventuellt utredningsuppdrag i enlighet med motionen bör avvakta resultatet av 
dialogerna och bygga på de behov som där förs fram. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-05. 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-06-28 § 180. 
Motion från Camilla Johansson (C) m.fl. 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C): bifall till motionen. 

Martin Pettersson (SD): bifall till förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Camilla Johanssons (C) 
yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att med ovan anse motionen besvarad. 

 
  

 

Forts. § 264 

Protokollsanteckning 
Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Centerpartiet hade en önskan om att utreda möjligheter för fysisk närvaro i de mindre 
tätorterna och stadsdelarna genom att olika professioner inom våra förvaltningar skulle 
finnas tillgängliga både för konsultation och information. Vi ville också utveckla och 
utöka kontakten med kommuninvånarna så att service och delaktighet i vårt samhälle 
upplevs och genomförs i hela Uddevalla. Med det svar vi fått anser vi att majoriteten 
inte tar hänsyn till hela Uddevalla då man enbart hänvisar till den landsbygdsdialog 
som sker i tre områden och då de mindre tätorterna, inte landsbygd eller stadsdelar. Vi 
har delar såsom Hogstorp, Utby, Skredsvik, Ammenäs etc som också behöver få ta del 
av dialog, service och information. 
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§ 265 Dnr KS/2022:597 

Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab 
Parnian (C), Ewa Tillander (C) och Johanna Jonäng (C) om att 
införa bygdepeng/medborgarbudget 
Sammanfattning 
Camilla Johansson (C) m.fl. har inkommit med motion om att kommunen inför ett 
system med bygdepeng som hanteras som medborgarbudget. Det innebär att en summa 
avsätts i den kommunala budgeten för att kunna satsas på något som är angeläget för 
medborgarna i just den stads- eller kommundelen. Medborgare i respektive kommundel 
ges möjlighet att påverka vad pengarna skall satsas på genom att de bjuds in att lämna 
idéer och slutligen rösta om vad som ska genomföras.  
 
Kommunstyrelsen beslutade i mars 2023 att uppdra åt kommunledningskontoret att ta 
fram ett förslag om utveckling av landsbygdsdialog och att utredningsarbetet ska ske i 
samråd med demokratiberedningen. Uppdraget grundar sig på den strategiska planen 
2023-2026 där det lyfts fram att ”hela kommunen ska leva” och med mål om att 
medborgarnas förtroende för politikerna ska öka. I utredningsuppdraget ligger bl.a. att 
undersöka former för ett rådgivande organ eller motsvarande bestående av företrädare 
för landsbygden och förtroendevalda samt former för systematisk dialog i områden 
utanför Uddevalla tätort. Bygde-samhälls-och hembygdsföreningar har bjudits in att 
lämna synpunkter i beredningsarbetet under våren 2023. Utifrån utredningen fattade 
kommunstyrelsen 2023-06-28 beslut om att inrätta ett landsbygdsråd bestående av 
representanter från bygde-samhälls-och hembygdsföreningar samt företrädare från 
kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen beslutade också att godkänna utredningen som 
underlag för fortsatt arbete med dialoger i kommundelarna.  
Ett första möte med landsbygdrådet hölls 2023-09-20 och dialogmöten planeras till 
mars-april 2024. Teman för dialogerna kommer att baseras på områden som invånare i 
de mindre tätorterna och landsbygden önskar förändra, förbättra och vara delaktiga i. Ett 
eventuellt utredningsuppdrag i enlighet med motionen bör avvakta resultatet av 
dialogerna och bygga på de behov som där förs fram. 

Beslutsunderlag 
Demokratiberedningens protokoll, 2023-10-11 § 43. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-05. 
Motion från Camilla Johansson (C), Jennie Ekland (C), Zinab Parnian (C), Ewa 
Tillander (C), Johanna Jonäng (C) om att införa bygdepeng-medborgarbudget. 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2023-06-28. 

 

Yrkanden 
Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V), Jarmo Uusitalo (MP) och 
Ingemar Samuelsson (S) för (S)-gruppen: bifall till motionen. 
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Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Camilla Johanssons (C) 
m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.  
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att med ovan anse motionen besvarad 

 

 

Reservation 
Centerpartiets, Miljöpartiets, Vänsterpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden.  

 
Protokollsanteckning 
Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
I svaret hänvisas till landsbygdsdialog men det finns inget besked om att någon budget 
ska kopplas till denna. För att den ska upplevas som meningsfull bör det även finnas 
pengar som gör det möjligt att genomföra förslag som kommer upp under dialogen. 
Centerpartiets motion om medborgarbudget handlar dessutom inte enbart om 
landsbygd utan inkluderar även stadsdelar.  
 
Maria Johansson (L) ansluter sig till Camilla Johanssons (C) protokollsanteckning. 
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§ 266 Dnr KS/2023:133 

Utbetalning av lokalt partistöd för 2024 
Sammanfattning 
Uddevalla kommun betalar ut partistöd för partier representerade i kommunfullmäktige 
i enlighet med antagna riktlinjer. Utbetalningen av partistöd är villkorad att 
redovisningen av föregående års användning av partistödet har lämnats in i rätt tid. 
Samtliga partier förutom Liberalerna har inom föreskriven tid inlämnat redovisningar av 
2023 års mottagna partistöd. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-09-29. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att med hänvisning till gällande riktlinjer betala ut partistöd för år 2024 till 
Moderaterna, Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet och Uddevallapartiet i enlighet med 
angivna belopp i kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 

att inte betala ut partistöd för år 2024 till Liberalerna. 
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§ 267 Dnr KS/2023:307 

Kommunernas klimatlöften 2024-2026, svar på återremiss 
Sammanfattning 
Kommunernas klimatlöften är en del av den regionala kraftsamlingen ”Klimat 2030 – 
Västra Götaland ställer om” som drivs av Länsstyrelsen Västra Götaland och Västra 
Götalandsregionen. Klimat 2030 är den klimatmässiga delen i Länsstyrelsens 
miljömålsarbete. Klimat 2030 är också en av många samverkansplattformar som ska 
bidra till genomförandet av den nya regionala utvecklingsstrategin VG 2030.  

Syftet med klimatlöftena är att öka takten för att det ska vara möjligt att nå målet om en 
fossiloberoende region 2030. Kommunen har bjudits in att anta nya klimatlöften för 
genomförande under 2024–2026. Kommunernas valbara klimatlöften består av 30 olika 
åtgärder som är väl beprövade och som kan ge stor utsläppsminskning och som 
kommunen har rådighet över. Kommunen väljer vilka klimatlöften som antas och som 
sedan genomförs under 2024–2026 samt rapporterar årligen in status på genomförandet 
av dessa.  

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige i september att kommunen skulle anta 
sju av de 30 valbara klimatlöftena. Kommunfullmäktige återremitterade ärendet med 
motiveringen att kommunstyrelsen skulle ”återkomma med 17-20 åtaganden enligt 
Länsstyrelsens och Västra Götalandsregionens förfrågan”. 

Det finns ingen rekommendation från länsstyrelsen eller regionen om vilket antal löften 
som kommunerna bör ställa sig bakom. Enligt uppgift från regionen hade i början av 
september 14 kommuner rapporterat sina åtaganden och genomsnittligt antal antagna 
klimatlöften var 15. Den politiska majoriteten i Uddevalla kvarstår i sin bedömning att 
Uddevalla kommun ska anta följande sju klimatlöften: 

•Vi har en årlig uppföljning av klimatarbetet. 

•Vi finansierar investeringar genom gröna obligationer.  

•Vi arbetar aktivt med vår energiplan. 

•Vi minskar matsvinn i offentliga måltider och når mål. 

•Vi ökar livslängden på elektronik och möjliggör cirkulära flöden. 

•Vi använder cirkulära möbler. 

•Vi energieffektiviserar vårt fastighetsbestånd. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-26. 
Kommunfullmäktiges protokoll 2023-099-13 § 156. 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-08-30 § 197. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-06-26. 
Inbjudan Kommunernas klimatlöften brev till kommunstyrelsen. 
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Följebrev tillhörande Kommunernas klimatlöften 2024–2026. 
Kommunernas klimatlöften 2024–2026, 30 löften och beskrivning. 
Svarsformulär Kommunernas klimatlöften 2024–2026. 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S) för (S)-gruppen yrkar på följande ändring av förslaget i 
handlingarna: Att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta följande 19 
klimatlöften; 1,2,3,4,5,6,7,8,9,12,13,16,20,21,22,23,25,28,och 29. 
 
 
Forts. § 267 

Jarmo Uusitalo (MP), Camilla Johansson (C), David Höglund Velasquez (V): bifall till 
Ingemar Samuelssons (S) ändringsyrkande.   
 
Henrik Sundström (M): bifall till förslaget i handlingarna. 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelsson (S) 
ändringsyrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 
Omröstning begärs och följande omröstningsproposition godkänns: 
Ja-röst för förslaget i handlingarna. 
Nej-röst för Ingemar Samuelssons (S) ändringsyrkande   
 

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har bifallit 
förslaget i handlingarna. 

 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S)  

Gösta Dahlberg (M) Annelie Högberg (S) 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  David Höglund Velasquez (V)  

Christer Hasslebäck (UP)   
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Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta 7 klimatlöften under perioden 2024–2026 enligt ovan. 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
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Forts. § 267 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet: 
 
I inbjudan till klimatlöftena så står att man ska kryssa ”Ja” för de punkter man vill 
arbeta aktivt med men även för de punkter man redan arbetar aktivt med. Flera av 
klimatlöftena arbetar kommunen redan aktivt med, t.ex. att vi möjliggör för invånarna 
att låna/hyra produkter istället för att köpa, genom bland annat den uppskattade 
Fritidsbanken. Liberalerna ställer sig därför frågande till att majoriteten inte tagit med 
flera punkter som Uddevalla kommun redan arbetar aktivt med eftersom det kan 
uppfattas som att det fina arbete som redan pågår inte kommer att fortgå. 
 
Camilla Johansson (C) och Jarmo Uusitalo (MP) ansluter sig till Maria Johanssons (L) 
protokollsanteckning. 
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§ 268 Dnr KS/2023:342 

Uppdrag från kommunfullmäktige att ta fram förslag till 
justerad miljöpolicy 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-09-13 att kommunen skulle gå över till den 
internationella standarden för miljöledningssystem ISO 14001 från att tidigare varit 
EMAS-registrerad. Kommunen är sedan april 2018 certifierad enligt ISO 14001:2015. 
ISO 14001 ställer krav på att det ska finnas en miljöpolicy och vad den ska innehålla.  

Den 28 april 2023 genomförde kommunstyrelsens presidium, ledningens genomgång 
och uppföljning av miljöarbetet 2022. Genomgången syftar till att utvärdera om 
miljöledningssystemet är ändamålsenligt och att miljöprestandaden har förbättrats. Vid 
genomgången framkom behov att justera miljöpolicy inom vissa delar för att 
harmonisera med nuvarande inriktningen inom energi.  

Fullmäktige beslutade den 2023-06-14 att justera nuvarande miljöpolicy. Förslag på 
justering miljöpolicy har utarbetats av kommunens miljöstrategigrupp med 
representanter från samtliga förvaltningar. 

Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-06-14 § 125 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-08-30 
Bilaga 1 Förslag till ny miljöpolicy 
Bilaga 2 Jämförelse mellan den nuvarande miljöpolicy och den justerade versionen 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S): avslag på förslaget i handlingarna och att därmed bibehålla nu 
gällande miljöpolicy. 
 
Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund Velasquez (V), Camilla Johansson (C): bifall till 
Ingemar Samuelsson (S) yrkande. 

Henrik Sundström (M): bifall till förslaget i handlingarna. 

  

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons (S) 
yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. Omröstning 
begärs och följande propositionsordning godkänns. 
Ja-röst för bifall till förslaget i handlingarna. 
Nej-röst för bifall till Ingemar Samuelssons (S) yrkande. 
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Forts. § 268 

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har bifallit 
förslaget i handlingarna. 

 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S)  

Gösta Dahlberg (M) Annelie Högberg (S) 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  David Höglund Velasquez (V)  

Christer Hasslebäck (UP)   

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta justerad Miljöpolicy för Uddevalla kommun. 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Liberalerna som parti driver en miljö- och klimatpolitik som går ut på att 
klimatförändringarna måste stoppas. Att Sverige som land ska sluta använda fossila 
bränslen och att vi ska genomgå en klimatomställning. Vi har Agenda 2030 och FN:s 17 
globala mål som en del av vår politik. Det känns därför märkligt att Uddevalla kommun 
ska anta en miljöpolicy där man aktivt stryker den delen som säger att miljöpolicyn 
uppfylls genom utveckling av övergripande miljömål med utgångspunkt från nationella 
miljömålen och FN:s 17 globala mål för hållbar utveckling. För oss känns det självklart 
att det arbetet ska ingå i varje svensk kommuns miljöarbete. 
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§ 269 Dnr KS/2023:326 

Revidering av förbundsordning för Tolkförmedling Väst 
Sammanfattning 
Tolkförmedling Väst har inkommit med förslag om revidering av förbundsordningen.  

Förslaget innebär bland annat att tre kommuner tillkommer som medlemmar 
(Bengtsfors, Stenungsund och Vänersborg), ändrade skrivningar om firmatecknare, 
förtydligande om revisorernas mandatperiod, en ny paragraf avseende återbetalning av 
eget kapital samt några redaktionella ändringar. 

Medlemskommunerna behöver fatta beslut under 2023 för att den nya 
förbundsordningen ska kunna gälla från 1 januari 2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-02. 
Direktionens protokoll 2023-05-26 § 515. 
Förbundschefens tjänsteutlåtande 2023-05-26. 
Förslag till förbundsordning från och med 2024-01-01. 
Nuvarande förbundsordning med ändringsmarkeringar. 
Direktionens protokoll 2016-11-25 § 256, återbetalning av eget kapital. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna förslaget till reviderad förbundsordning för Tolkförmedling Väst. 
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§ 270 Dnr KS/2023:430 

Skyfallsstrategi för Uddevalla kommun 
Sammanfattning 
Översvämningsrisker föreligger i både i bebyggd miljö, i planering av nya områden och 
i översiktsplanen där riskerna bedöms och värderas. En skyfallskartering har genomförts 
av Sweco på uppdrag av Uddevalla kommun avseende på tätorterna. Karteringen visar 
maximalt översvämningsdjup, översvämningsutbredning och flödesvägar där vatten 
transporteras. 

Skyfallsstrategin ger förslag på mål och strategier för Uddevalla kommuns 
skyfallsarbete, anger rekommenderade planeringsnivåer för att minska riskerna vid 
skyfall för både ny och befintlig bebyggelse och för infrastruktur. Strategin föreslår 
också ett antal åtgärder som bedöms vara effektiva för att skyfallssäkra de centrala 
delarna av Uddevalla stad. Förslag ges också på vilken beredskap som är lämplig inom 
den kommunala organisationen för att minska effekterna av ett skyfall och för vilket 
arbete som fortsättningsvis krävs för att Uddevalla ska vara väl förberett inför 
kommande skyfall. Till skyfallsstrategin finns det två bilagor.  

Den ena bilagan är ett kunskapsdokument som beskriver kommuners ansvar, gällande 
lagstiftning samt förklarar vad ett skyfall är och vilka konsekvenser ett skyfall kan få för 
Uddevalla kommun.  

Den andra bilagan innehåller beskrivningar av tre scenarier utifrån olika ambitionsnivå 
för kommunens skyfallsarbete. Det första scenariot förlitar sig på den ordinarie 
förnyelsen av vägar och byggnadsverk, och endast de absolut viktigaste 
samhällsfunktionerna åtgärdas för att klara en skyfallshändelse. I mellanscenariot så 
påskyndas vissa processer så att fler funktioner kan säkras. Det tredje scenariot innebär 
en hög åtgärdstakt där alla byggnadsverk och funktioner säkras mot skyfall. 

Mellanscenariot bedöms vara det alternativ som ger störst nytta utifrån nedlagda 
kostnader. Mellanscenariots ambitionsnivå ligger därför till grund för skyfallsstrategins 
mål, planeringsnivåer och åtgärdsförslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-08-29. 
Skyfallsstrategi för Uddevalla mål & åtgärder med bilagor. 
Bilaga 2 Kunskapsdokument 
Bilaga 3 Ambitionsnivåer 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna Skyfallsstrategin för Uddevalla inklusive bilagor, 

att godkänna ambitionsnivån: mellan i Skyfallsstrategin.  
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Kommunstyrelsen 
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Forts. § 270 

Protokollsanteckning 
Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V) lämnar 
följande anteckning till protokollet. 
 
Skyfallsstrategin baseras på scenarion där klimatförändringarna påverkar 
nederbördshändelser med 25 procent genom en klimatfaktor på 1,25. Detta enligt 
rekommendationer från Svenskt Vatten 2016. Under de senaste åren har det visat sig att 
klimatförändringarna går i en allt snabbare takt, och SMHI väntas därför komma med 
nya rekommendationer om att beräkna klimatförändringarnas påverkan till 40 procent 
med klimatfaktor 1,4. Vi vill därför att denna ökade skyfallsrisk tas med som underlag 
då nya exploateringsområden planeras. 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 271 Dnr KS/2023:308 

Begäran från Uddevalla Hamnterminal AB om godkännande 
av investering av ny kran till Västra Hamnen 
Sammanfattning 
Uddevalla Hamnterminal AB har inkommit med en begäran om att få godkännande för 
investering i den första av två planerade investeringar i nya kranar. I enlighet med 
Uddevalla kommuns generella ägardirektiv för direkt och indirekt ägda bolag, ska 
ärenden av principiell beskaffenhet eller annars större vikt underställas 
kommunfullmäktige. 

Bolaget står inför ett större investeringsbehov av två nya kranar, vilket ingår i bolagets 
verksamhetsplan för 2023-2025. Den första kranen kommer att upphandlas och beställas 
under 2023. Kranen kommer att placeras på Västra hamnen vid Frölandskajen. 

Upphandling av den första kranen har genomförts och anbudssvaren visar på en ökad 
kostnadsnivå, jämfört med den tidigare beräknade planen. Inkomna anbud visar på en 
kostnadsbild på 45 mkr för kranen plus 8 mkr för utrustning, en total kostnad på 53 mkr.  

Bolagens investeringar finansieras via kreditutrymme hos Uddevalla kommuns 
internbank. Utrymmet ökas med 53 mkr och beslutas inom ramen för 
kommunstyrelsens årliga beslut om kommunens Finanspolicy Bilaga A. Finansiering av 
båda kranarna ryms inom det beviljade utrymmet i förslaget till finanspolicyns bilaga A 
för åren 2023-2025. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-11. 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-09-13 § 152 

 

Yrkanden 
Christer Hasslebäck (UP): bifall till förslaget i handlingarna. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna Uddevalla Hamnterminal AB:s begäran och därmed bevilja föreslagen 
investering i ny kran för totalt 53 miljoner kronor enligt reviderad beräkning, 

att investeringen finansieras av utökad kreditram hos kommunens internbank. 
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§ 272 Dnr KS/2023:436 

Kulturen i centrum; hyresavtal för fastigheten Thorild 12, svar 
på återremiss 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-14 att avsluta projektet med nytt  
Stadshus/Medborgarhus. Samtidigt gavs kommunstyrelsen i uppdrag att arbeta fram 
förslag för att möta kulturens behov i Uddevalla.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-09-27 § 240 att uppdra åt 
samhällsbyggnadsförvaltningen: 
att vidare utreda om- och tillbyggnation samt energieffektivisering i Stadshuset, 
att interiört upprusta Krummedike 26 enligt investeringsplan, 
att interiört anpassa ventilation och tillgänglighet i största möjliga mån på  
Flickskolan 5. 
 
I samma beslut uppdrogs kommunledningskontoret följande: 
att utreda nytt ändamål för lokalerna inom fastigheten Knape 24 , 
att vid behov utreda och erbjuda tillfälliga lokaler för Bastionens kulturhus, 
att utreda och tillse utformningen av nytt stadsbibliotek i Thorild 12. 
 
Kommunstyrelsen föreslog därutöver kommunfullmäktige att godkänna upprättade 
hyreskontrakt för fastigheterna Krummedike 26 och Thorild 12. Kommunfullmäktige 
godkände 2023-10-11 § 203 tecknandet av hyreskontrakt för Krummedike 26 men en 
minoritet i kommunfullmäktige genomdrev en återremiss avseende hyreskontraktet för 
Thorild 12 med följande motivering: för att få en jämförbar seriös kalkyl. 
 
Som svar på återremissen vidhåller den politiska majoriteten att den upprättade kalkylen 
både är jämförbar och seriös och ser därför ingen anledning att upprätta nya kalkyler i 
ärendet.  

Sedan ärendets återremittering har kommunstyrelsens ordförande via delegation 
remitterat ärendet ill samhällsbyggnadsnämnden.  
Samhällsbyggnadsnämnden förväntas besvara remissen vid dess sammanträde den 19 
oktober.  

Ekonomisk jämförelse         
Det tidigare planerade Medborgarhuset tilltänkta kostnad ca 2 000 Mkr  

Föreliggande förslag 
o Hyra och lokalanpassning Krummedike 26 (10 år) 34,7 Mkr 
o Renovering Flickskolan (ventilation, tillgänglighet) 30,0 Mkr 
o Renovering Stadshuset   150 Mkr. 
o Stadsbibliotekets nya hyresavtal (15 år)  54,0 Mkr 
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                  Totalt     268,7 Mkr  

 

Framtida tillkommande och ej beräknade kostnader 
Ombyggnation för nytt ändamål på Knape 23 
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Forts. § 272 

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-10-19 § 288. 
Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse, 2023-10-12. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-10-17. 
Kultur- och fritidsnämndens protokoll, 2023-09-28 § 123 
Kultur- och fritids tjänsteskrivelse, 2023-09-21. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-09-20 
Kommunfullmäktiges protokoll, 2023-10-11 § 203. 
Hyresavtal för Thorild 12. 
 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S), Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund Velasquez (V), Camilla 
Johansson (C): avslag på förslaget i handlingarna. 

Martin Pettersson (SD): bifall till förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons (S) 
m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna.  
 
Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns. 
Ja-röst för bifall till förslaget i handlingarna. 
Nej-röst för bifall till Ingemar Samuelssons (S) yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har bifallit 
förslaget i handlingarna. 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S)  

Gösta Dahlberg (M) Annelie Högberg (S) 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  David Höglund Velasquez (V)  

Christer Hasslebäck (UP)   

 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
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att godkänna hyreskontrakt för Thorild 12. 

 

 

Forts. § 272 

 

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Liberalerna tillför protokollet att vi önskar avslå ärendet då kostnadsberäkningarna är 
för undermåliga för att utgöra underlag till beslut. 
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§ 273 Dnr KS/2022:459 

Justering av kommunbidrag 2023 
Sammanfattning 
Socialnämndens kommunbidrag för år 2023 föreslås justeras med ett tillskott på 20,0 
mkr. Anledningen är de två prestationsbaserade bidragen som socialnämnden ansökt om 
och där kommunen har erhållit bidrag på 60,0 mkr. Dessa bokförs kommuncentralt som 
ett generellt statsbidrag. Behovet av tillskottet på 20,0 mkr är en följd av att nämnden 
haft utökade kostnader förknippade med dessa bidrag. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-27. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna justeringen av kommunbidraget 2023 med 20,0 mkr, 

att fastställa omräknat kommunbidrag för 2023 enligt redovisad tabell, 

att tillskottet till socialnämnden hanteras via central statsbidragsreserv. 
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§ 274 Dnr KS/2023:325 

Förlängning av samverkansavtal avseende gemensamma 
folkhälsoinsatser 2020-2023 med delregionala nämnden norra 
för tiden 2024-2025 
Sammanfattning 
Nuvarande samverkansavtal med Västra Götalandsregionen om gemensamma 
folkhälsoinsatser i Uddevalla Kommun är gällande för perioden 2020–2023 och 
behöver förlängas eller förnyas. Västra Götalandsregionen har sedan dess bildande varit 
engagerad i det lokala folkhälsoarbetet via folkhälsoavtal med samtliga kommuner. Nu 
finns målsättningen att göra mer lika där det är möjligt och samtliga samverkansavtal 
för folkhälsa kommer ses över inför 2026. Resultatet av den halvtidsuppföljning som 
gjordes 2022 tillsammans med Uddevalla kommun och representanter från dåvarande 
norra hälso- och sjukvårdsnämnden visade att båda parter var nöjda med samarbetet och 
avtalets innehåll. Det bedöms därför rimligt att förlänga nuvarande avtal, i väntan på 
kommande översyn inför 2026. Målet är fortfarande att underlätta det tvärsektoriella 
samarbetet för att få ett bättre resursutnyttjande och större genomslagskraft. 
Folkhälsoarbetet ska innehålla systematiska och målinriktade insatser för att förbättra 
befolkningens hälsa och utjämna skillnader i hälsa. Det ska ha en politisk styrning och 
bedrivas på en strategisk nivå. Arbetet ska omfatta hälsofrämjande och/eller tidigt 
förebyggande insatser och det ska bygga på långsiktighet och utgå från befolkningens 
behov. Förslaget är att enbart justera det som är inaktuellt och förtydliga det som kan 
uppfattas som otydligt. Inga av dessa justeringar har förändrat avtalets innebörd. Det 
innebär bland annat att den ekonomiska ersättningen är oförändrad.  

Det förnyade avtalet avser gälla 2024–2025 och bygger liksom tidigare på en 50/50 
finansiering mellan kommunen och regionen. Den 31 maj 2023 godkände delregional 
nämnd norra för sin del, en förlängning av samverkansavtal avseende gemensamma 
folkhälsoinsatser i Uddevalla kommun 2020 - 2023, för perioden 2024 – 2025. 

 

Beslutsunderlag 
Hälsopolitiska rådets protokoll, 2023-09-25 § 20. 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-06 
Samverkansavtal gemensamma folkhälsoinsatser i Uddevalla kommun för perioden 
2024 - 2025    
Protokollsutdrag från delregional nämnd norras sammanträde den 31 maj 2023, 
förlängning samverkansavtal avseende gemensamma folkhälsoinsatser 2024-2025  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
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att godkänna sin del i samverkansavtalet avseende gemensamma folkhälsoinsatser i 
Uddevalla 2020 - 2023, för perioden 2024 – 2025. 
  

 

/TextBeslut4/ 
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§ 275 Dnr KS/2023:472 

Fastställande av kommungemensam internkontrollpunkt 2024 
Sammanfattning 
Enligt ”Riktlinjer för intern kontroll i Uddevalla kommun” ska kommunstyrelsen 
fastställa en eller flera kommungemensamma internkontrollpunkter för det kommande 
årets internkontrollplaner. De kommungemensamma internkontrollpunkterna granskas 
av samtliga nämnder och återrapporteras till kommunstyrelsen och respektive nämnd i 
samband med ordinarie återrapportering av nämndernas arbete med internkontroll. 

Inför 2024 föreslås två kommungemensamma internkontrollpunkter, den ena handlar 
om ramavtalstrohet inom kontrollområdet efterlevnad av policys och beslut. Den andra 
om säkerhet runt utbetalningar inom kontrollområdet verksamhetens system och rutiner.    

Ramavtalstrohet: Kommunens regelverk klargör att inköp i första hand ska göras 
utifrån de avtal som kommunen har tecknat. Inköp görs i hela kommunen och reglerna 
kring upphandling upplevs ibland som omfattande och svåra att ta till sig. Detta medför 
att risk att felinköp föreligger. Kommunen har ett beslutsstödsystem där inköpen 
kopplas mot aktiva avtal. Där är det möjligt att följa upp vilka avtal som gjorts mot 
avtalade leverantörer. Mot denna bakgrund föreslås att det genomförs en kontroll av 
inköp från ej avtalade leverantörer. 

Säkerhet runt utbetalningar: kommunen hanterar stora belopp och en stor mängd 
utbetalningar, exempelvis betalningar till leverantörer, löneutbetalningar, utbetalningar 
av stöd och bidrag mm. Rutiner som säkerställer en god kontroll, aktuella behörighets- 
och attestsystem, principen att inga kritiska moment ska utföras av flera personer i 
förening är exempel på sådant som ska vara på plats för att minimera risken för fel och 
oegentligheter. 

Kommunen riskerar att drabbas av ekonomiska förluster och inte minst förtroendeskada 
om det brister inom dessa områden. Mot denna bakgrund föreslås att nämnda 
kommungemensamma internkontrollpunkter läggs in i 2024 års internkontrollplan.   

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-03 
Internkontrollplan 2024, avtalstrohet 2023-10-03 
Risk- och väsentlighetsanalys 2024, avtalstrohet 2023-10-03 
Internkontrollplan 2024, utbetalningsrutiner 2023-10-03 
Risk- och väsentlighetsanalys 2024, utbetalningsrutiner 2023-10-03 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att som kommungemensamma internkontrollpunkter 2024 kontrollera dels inköp från ej 
avtalade leverantörer, dels att utbetalningar sker på ett säkert sätt. 



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 276 Dnr KS/2023:211 

Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän medlemsavgift 2024 
med plan 2025 och 2026 
Sammanfattning 
Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän äskar i beslut 2023-02-03, om medlemsavgift 
för 2024. Begäran omfattar totalt 92 705 tkr, varav 79 368 tkr avser den löpande 
verksamheten och 13 337 tkr avser pensionskostnader. Uddevalla kommuns andel av 
budgeten är 64,15%, enligt överenskomna fördelningsnycklar. Det innebär att 
Uddevalla kommuns andel av medlemsavgiften är 59 417 tkr inklusive 
pensionskostnader. Begäran innebär att en uppräkning av kostnaderna för den löpande 
verksamheten sker i enlighet med överenskommelsen mellan förbundet och 
medlemskommunerna, med SKRs prisindex för kommunal verksamhet från februari 
2023, vilket uppgår till 3,8%. Medlemsavgiften för pensioner baseras på beräkningar 
gjorda av pensionsadministratören Skandias beräkning per 2022-12-31. Utöver 
medlemsavgiften tillkommer pensionsavsättning för kommunens långsiktiga åtagande 
med 1 413 tkr enligt samma beräkning.  

Räddningstjänstförbundet har ett tilläggsäskande om 4 mkr för 
kompetensförsörjningsåtgärder. Uddevalla kommuns andel av detta uppgår till 2,6 mkr 
och medel har ej avsatts för ändamålet i kommunens budget för 2024. 

Medlemsavgiften inklusive pensionskostnaden och beloppet för skuldföringen av det 
långfristiga åtagandet för pensionsavsättning är en del av kommunstyrelsens budget, 
vilken finansieras med kommunbidrag och arbetas in i kommunens flerårsplan för 2024-
2026. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-13. 
Protokoll från Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän 2023-03-30. 
Bilaga till protokollet från Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän 2023-03-30. 

Yrkanden 
Martin Pettersson (SD): bifall till den första och andra beslutssatsen samt att 
återemittera den tredje beslutssatsen för att belysa innehållet i tilläggsäskandet.  

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna Räddningstjänstförbundet Mitt Bohuslän budget för om 92 705 tkr 

att godkänna Uddevalla kommuns medlemsavgift i Räddningstjänstförbundet Mitt 
Bohuslän för 2023 för driftskostnader uppgår till 50 862 tkr och för pensionskostnader 
uppgår till 8 556 tkr samt att kostnaden för pensionsavsättning uppgår till 1 413 tkr 



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

att återemittera den del av ärendet som avser Räddningstjänstförbundets tilläggsäskande 
för att belysa innehållet i detsamma.  

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 277 Dnr KS/2023:466 

Plan för samhällsstörningar och extraordinära händelser för 
Uddevalla kommun 2022–2026 
Sammanfattning 
I enlighet med Lag (2006:544) om kommuners och regioner åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap 2 Kap. 1 §, ska kommuner i Sverige 
upprätta en plan för hur de ska hantera extraordinära händelser första året vid varje ny 
mandatperiod. Planen är utformad som en praktisk vägledning för hur kommunen ska 
organisera sig vid en extraordinär händelse samt vilka förmågor som finns för att hantera 
en storskalig händelse som drabbar Uddevalla kommun. Denna mandatperiod har planen 
utvidgats, gentemot tidigare versioner, med syfte att omfatta andra typer av händelser som 
kan drabba samhället än just de som är av extraordinärt slag, därför nu planen innehåller 
planeringsunderlag vid samhällsstörningar. Denna plan för samhällsstörningar och 
extraordinära händelser är gällande under förevarande mandatperiod.  

Den föreslagna Plan för samhällsstörningar och extraordinära händelser upphäver 
därmed kommunens tidigare Plan för hantering av extraordinära händelser [KS 
2021/00612]. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-10-03 
Plan för samhällsstörningar och extraordinära händelser för Uddevalla kommun 2022–
2026 
Uddevalla kommuns plan för extraordinära händelser 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta förslaget till Plan för samhällsstörningar och extraordinära händelser för 
Uddevalla kommun 2022–2026 och därmed upphäva tidigare Plan för hantering av 
extraordinära händelser.  

 

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 278 Dnr KS/2023:465 

Risk- och sårbarhetsanalys för Uddevalla kommun 2022–2026 
Sammanfattning 
I enlighet med Lag (2006:544) om kommuners och regioner åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap 2 Kap. 1 §, ska kommuner i Sverige 
upprätta en risk- och sårbarhetsanalys första året vid varje ny mandatperiod. Denna analys 
ska analysera vilka extraordinära händelser som kan drabba kommunen samt hur dessa 
kan komma att påverka kommunen och dess verksamheter. Denna risk- och 
sårbarhetsanalys är gällande under förevarande mandatperiod.  

Den föreslagna risk- och sårbarhetsanalysen upphäver därmed kommunens tidigare 
Risk- och sårbarhetsanalys [KS 2021/00610]. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-10-03  
Risk- och sårbarhetsanalys för Uddevalla kommun 2022–2026 
Uddevalla kommuns risk och sårbarhetsanalys 2021 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta förslaget till Risk- och sårbarhetsanalys för Uddevalla kommun 2022–2026 och 
därmed upphäva tidigare risk-och sårbarhetsanalys.  

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 279 Dnr KS/2021:208 

Markanvisningsavtal gällande Stadskärnan 1:102 
Sammanfattning 
Riksbyggens ekonomiska förening, nedan kallad exploatören, tecknade 2020-10-14 ett 
avtal med fastighetsägaren till Klubban 3 om möjligheten att ansöka om planbesked för 
ovan nämnda fastighet. Klubban 3 angränsar till kommunens fastighet Stadskärnan 
1:102 och exploatören vill ha möjligheten att inkludera cirka 1100 m2 av Stadskärnan 
1:102 i detaljplanen. Detaljplanen ska, i enlighet med kommunens mål att förtäta 
Uddevalla, möjliggöra för 40–50 bostadsrätter med garage under huskroppen. 

2020-10-08 inkom en ansökan om direktanvisning för del av Stadskärnan 1:102 från 
exploatören. Direktanvisningen genomförs genom ett markanvisningsavtal som ger 
exploatören ensamrätt till och med 2023-12-31 att förhandla med kommunen om 
exploatering och markförvärv av del av fastigheten Stadskärnan 1:102. 

Då detaljplanearbetet med tillhörande utredningar dragit ut på tiden och andra faktorer 
påverkat tidsplaneringen vilken varken exploatören eller kommunen kunnat råda över 
önskar exploatören att markanvisningsavtal förlängs med ytterligare två år, fram till 
2025-12-31. Det har uppmärksammats att det befintliga markanvisningsavtalet saknar 
politiskt beslut varför förvaltningen önskar att avtalet styrks med beslut i samklang med 
tilläggsavtalet. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-08-30 
Tilläggsavtal, 2023- 10  
Markanvisningsavtal, 2021-04-06 
Markanvisningsområde, 2021-04-06 
Begäran om planbesked samt direktanvisning berörande Klubban 3 och del av 
Stadskärnan 1:102, 2020-12-16 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna markanvisningsavtal, 2021-10-27, upprättat mellan Riksbyggen 
ekonomiska förening och Uddevalla kommun. 

att godkänna tilläggsavtal mellan Riksbyggen ekonomiska förening och Uddevalla 
kommun. 

 

 



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 280 Dnr KS/2023:452 

Remiss från Länsstyrelsen Västra Götaland om yttrande över 
KonTiki Vind AB ansökan om tillstånd enligt lagen (1992:1140) 
om Sveriges ekonomiska zon för vindparken Poseidon, 500-
8022-2023 
Sammanfattning 
I dagsläget föreligger ansökningar om att bygga vindkraft längs hela Bohuskusten, i 
svensk ekonomisk zon, varav detta fält är ett av flera. Detta skulle innebära ett 
väsentligt ingrepp i landskapsbilden, då verken till sin största del syns ifrån land, såväl 
dagtid som nattetid, med tydliga konsekvenser för livsmiljöns attraktivitet. Med 
hundratals vindkraftverk längs Bohusläns hela havshorisont kommer landskapsbilden 
att förändras för överskådlig framtid. 
 
Den säregna bohuslänska landskapsbilden är särskilt skyddad i Miljöbalkens fjärde 
kapitel som ett riksintresse, med hänsyn till såväl naturvärden som kulturmiljö.  
 
I stort sett hela det område som ska tas i anspråk för vindkraft är också av avgörande 
betydelse för det kustnära småskaliga yrkesfisket. Enligt uppgift från Havs- och 
vattenmyndigheten (Göteborgs-Posten 2023-09-29) kommer den havsbaserade 
vindkraften inte att kunna samexistera med yrkesfisket.  
Det framgår även av samrådshandlingarna att sökanden har undersökt åtgärder för att 
möjliggöra en samexistens mellan energiutvinning och yrkesfisket, men då dessa 
åtgärder skulle leda till ett bortfall i energiproduktionen om cirka 40 procent, har 
sökanden valt att låta ansökan kvarstå oförändrad, dvs utan att ta någon hänsyn till 
yrkesfisket. (Komplettering av ansökan 2023-08-18, Fröberg & Lundholm 
Advokatbyrå, Stockholm, s 14-15) 
 
Yrkesfisket i Bohuslän, och dess stödtjänster, befinner sig i dagsläget på den nedre 
gränsen för vad som är en ekonomiskt hållbar nivå. Fiskeflottan är beroende av 
stödtjänster i land, såsom logistik, försäljning, transporter, teknisk försörjning och 
varvsindustri. Det beräknas att varje yrkesfiskare sysselsätter ytterligare fem personer i 
land, och många av dessa företag finns inom Uddevalla kommuns gränser. 
 
Ytterligare negativ påverkan på yrkesfiskets möjligheter skulle medföra att hela 
näringsgrenen och dess stödtjänster kommer att avvecklas för gott. 
 
Även om allt färre lever av det, så är det kustnära yrkesfisket en grundläggande del av 
Bohusläns regionala identitet. Vidare är besöksnäringen i Bohuslän till stora delar 
byggd på ett utbud av svenskfångad fisk och räka. En minskad autenticitet i 
besöksupplevelsen kommer att påverka Bohusläns attraktivitet som besöksmål negativt. 
 



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Slutligen, en svensk fiskeflotta är av grundläggande betydelse för 
försörjningssäkerheten i fråga om livsmedel. För det fall den svenska 
livsmedelsförsörjningen skulle bli avskuren finns möjligheten att momentant öka 
fångsterna många gånger om, och därmed trygga tillgången på livsmedel. Den 
möjligheten kommer att saknas helt om den svenska kustnära yrkesfiskeflottan vore 
försvunnen. 
 

  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 280 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens ordförandes protokollsförslag, 2023-10-10. 
Kommunledningskontorets tjänstesrkivelse, 2023-09-29. 

Ansökan från KonTiki Vind AB om tillstånd enligt lagen om om Sveriges ekonomiska 
zon med tillhörande bilagor 2023-09-06. 
Brev tillhörande remiss från Länsstyrelsen Västra Götaland om yttrande över KonTiki 
Vind AB ansökan om tillstånd 2023-09-06. 
KonTiki Vind AB, kompletteringsyttrande 18 augusti 2023, 2023-09-06. 
Remiss från Länsstyrelsen Västra Götalands regionen om yttrande över KonTiki Vind 
AB ansökan om tillstånd 2023-09-06. 
Förslag till beslut om Remiss från Länsstyrelsen Västra Götaland om yttrande över 
KonTiki Vind AB ansökan om tillstånd 2023-09-29. 

 

Yrkanden 
Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund 
Velasquez (V): Bifall till ansökan och därmed avslag på förslaget i handlingarna. 
 
Henrik Sundström (M): bifall till förslaget i handlingarna (d.v.s. kommunstyrelsens 
ordförandes protokollsförslag) 
 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelsson 
m.fl. yrkande (S) och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 
 
Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns. 
Ja-röst för bifall till förslaget i handlingarna. 
Nej-röst för bifall till Ingemar Samuelssons (S) yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har bifallit 
förslaget i handlingarna. 

 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Camilla Josefsson (M) Stefan Skoglund (S)  

Gösta Dahlberg (M) Annelie Högberg (S) 
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Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  David Höglund Velasquez (V)  

Christer Hasslebäck (UP)   

 

Forts. § 280 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att avstyrka ansökan, 

att lämna ovanstående som svar på länsstyrelsens remiss. 

  

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet med följande motivering. 
 
Sverige befinner sig i en tid där behovet av ny elproduktion ökar snabbare än någonsin. 
Industrins omställning till grön produktion, och nya industriella möjligheter förutsätter 
att Sverige under några år behöver dubbla sin elproduktion. Vindkraften är en av de 
möjliga elproduktionsmetoderna som kan skapas på kort tid. Oavsett om man gillar 
eller inte gillar vindkraft i relation till andra produktionsmetoder, så innebär ett nej till 
nya produktionsanläggningar ett hot mot både regionens och nationens utveckling. 

Arbetstillfällen i Västsverige är helt beroende av att vi i regionen kan hållbar energi. 
Därför är det nödvändigt att vi och andra berörda bifaller ansökan från Kon Tiki Vind 
AB 
 

Protokollsanteckning 
Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 
 
Elbehovet i regionen ökar och ska vi vara en kraft att räkna med när det gäller 
etablering av företag, framför allt energikrävande sådana, behöver vi tillgång till mer 
och billigare el. Det är vindkraft och kärnkraft som är de rimligaste teknikerna vad 
gäller att möta dagens och framtidens elbehov. Samtidigt är det viktigt att vi tar alla 
aspekter av, i detta fall, vindkraft i beaktande. Såväl negativa som positiva. 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 281 Dnr KS/2023:489 

Yttrande över granskningshandlingar för ändrad detaljplan för 
fastigheten Smögen 1 m.fl. 
Sammanfattning 
Detaljplanen prövar planområdets bostadsfastigheter för utökade byggrätter. En 
ingående fastighet innehåller endast parkeringsgarage, vilken även den prövas för 
utökad byggrätt. Områdets befintliga förhållanden, såsom kommunikationer och 
naturmark, är oförändrade. Detaljplanen prövas som ny detaljplan eftersom syftet i de 
nu gällande planerna inte inrymmer det som prövas enligt beslut i lämnat planbesked.  

Planens syfte är att pröva lämpligheten av bostadsbebyggelse i fem våningar. Syftet är 
även att pröva lämpligheten att utöka byggrätten för parkering inom befintligt 
parkeringsgarage. 

Kommunstyrelsen beslutade om positivt planbesked den 2019-01-30. 

Beslutsunderlag 
Plankarta tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 2023-09-27 
Planbeskrivning tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 2023-
09-27 
Översiktskarta tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 2023-09-
27 
Sändlista tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 2023-09-27 
Underrättelse om granskning tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 
m.fl. 2023-09-27 
Samrådsredogörelse tillhörande granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 
2023-09-27 
Förslag till beslut om Granskningshandlingar för yttrande, Smögen 1 m.fl. 2023-09-29 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna granskningsförslaget till detaljplan utan erinran. 

Jäv 
John Alexandersson (SD), Ann-Charlott Gustafsson (UP) och David Sahlsten (KD) 
anmäler jäv och deltar inte i vare sig beslut eller överläggningar i ärendet. 
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Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 282 Dnr KS/2023:361 

Remiss från Utbildningsdepartementet om samhället mot 
skolattacker SOU 2023:28 
Sammanfattning 
Den 29 juni 2023 inkom en remiss, Samhället mot skolattacker, till Uddevalla kommun 
från Utbildningsdepartementet på uppdrag från regeringen. Remissen avser utreda hur 
barn, elever, lärare, rektorer samt annan personal ska ha en säker och trygg utbildnings- 
och arbetsmiljö samt hur det förebyggande arbetet mot våldsdåd i skolväsendet kan 
stärkas. Ärendet remitterades internt till Barn- och utbildningsnämnden, varpå 
kommunens slutliga svar sammanställs av kommunledningskontoret med 
kompletterande synpunkter.  

Både kommunledningskontoret och barn- och utbildningsnämnden ställer sig bakom 
utredningsförslagen i utbildningsdepartementets remiss.   

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-03 om remiss från 
Utbildningsdepartementet om samhället mot skolattacker SOU 2023:28 
Kommunledningskontorets yttrande angående remiss från Utbildningsdepartementet om 
samhället mot skolattacker SOU 2023:28 
Barn och utbildnings tjänsteskrivelse 2023-08-10 om utbildningsdepartementets remiss 
av SOU 2023:28 Samhälle mot skolattacker 
Remiss från Utbildningsdepartementet om samhället mot skolattacker SOU 2023:28 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att överlämna kommunledningskontorets yttrande som svar på remissen.  
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§ 283 Dnr KS/2022:391 

Remiss från Fyrbodals kommunalförbund om plan för 
tecknande av nytt samverkansavtal gällande Teknikcollege 
Fyrbodal 
Sammanfattning 
Fyrbodals kommunalförbund har inkommit med remiss om samverkansavtal för 
teknikcollege gällande åren 2024-2027.  

Teknikcollege är en så kallad samverkansplattform mellan industri/näringsliv och 
utbildningsanordnare som finns i ca 25 regioner i Sverige varav Fyrbodal är en. 
Fyrbodals teknikcollege startades 2007 och bygger på ett samverkansavtal som löpte ut 
i december 2022. Kommunalförbundet har remitterat förslag till nytt avtal två gånger 
tidigare. Det nu inkomna förslaget som är baserat på de tidigare remissvaren, innebär att 
totalt åtta kommuner samverkar, inklusive Trollhättan och Vänersborg.  

För att hålla nere kostnaderna för samverkande kommuner har kommunalförbundet för 
avsikt att de två första åren delfinansiera verksamheten med delregionala 
utvecklingsmedel (DRUM). Under dessa två år kommer också ett projekt bedrivas med 
syfte att utveckla den regionala samverkan.  

Kostnaden för barn- och utbildningsnämnden i Uddevalla kommer under den fyraåriga 
avtalsperioden att vara omkring 220 tkr år ett och två samt omkring 310, respektive 320 
tkr år tre och fyra. 

Svar på remissen ska lämnas senast den 4 november. Barn- och utbildningsnämnden 
kan på grund av den korta remisstiden inte ges möjlighet att behandla ärendet. 
Kommunledningskontoret har därför inhämtat synpunkter från barn- och 
utbildningsförvaltningen, vilken tillstyrker att avtalet ingås.  

Uddevalla kommun vill dock framhålla att det är av stor vikt att arbetet under de två 
första årens projekttid inriktas så att resultatet ger en långsiktigt hållbar finansiering för 
deltagande huvudmän i teknikcollege. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-10-05. 
Missiv till remiss från Fyrbodals kommunalförbund ang samverkansavtal Teknikcollege 
Fyrbodal. 
Fyrbodals kommunalförbund, protokoll 2023-99-21 § 76. 
Tjänsteskrivelse från Fyrbodals kommunalförbund, remiss om samverkansavtal 
teknikcollege 2023-09-05. 
Förslag till samverkansavtal Teknikcollege Fyrbodal 2024-2027. 
Kommunstyrelsens protokoll 2023-04-26 § 128. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

att som svar på remissen meddela Fyrbodals kommunalförbund att 

- Uddevalla kommun har för avsikt att teckna avtal enligt inkommet förslag, 

- Uddevalla kommun anser att det är av stor vikt att arbetet under de två första 
årens projekttid inriktas så att resultatet ger en långsiktigt hållbar finansiering för 
deltagande huvudmän i teknikcollege. 

att uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna avtalet under förutsättning 
att avtalet inkommer för antagande med ett i allt väsentligt oförändrat innehåll. 

/TextBeslut4/ 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 284 Dnr KS/2023:395 

Ansökan om sponsring från Uddevalla Futsal Club inom ramen 
för elitsponsring, ärendenummer 45089 

Sammanfattning 

Uddevalla Futsal har inkommit med en ansökan om sponsring på 300 tusen kronor för 
säsongen 2023/2024.  

Ansökan ska behandlas som elitsponsring efter riktlinjerna för sponsring där kravet för 
att erhålla stöd är ”Elitsponsring riktar sig till idrottsföreningar med säte i Uddevalla 
tillhörande följande riksidrottsförbund och med plats i nedan angivna nivåer: Svenska 
fotbollsförbundet, högsta och näst högsta serien nationellt, herr och dam…”.  
Uddevalla Futsal spelar i den högsta ligan i Sverige och tillhör Svenska 
fotbollsförbundet. 

Genom att utveckla och visa Uddevalla i TV-sändningarna på ett tydligt sätt, 
tillsammans med den publicitet och exponering som beskrivs under 
”ärendebeskrivning”, så värderas den reklam som Uddevalla får till 200 tkr. 

Avtalet skrivs över 1 år för säsongen 2023/2024. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-05 
Avtal med Uddevalla Futsal. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att föreningen Uddevalla Futsal för säsong 2023/2024 tilldelas elitsponsring med 
200 000 kronor samt att avtal upprättas mellan parterna. 

att finansiering sker genom kommunstyrelsens anslag för sponsring. 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 285 Dnr KS/2023:476 

Ekonomisk prognos budget 2024 
Sammanfattning 
Med anledning av det osäkra ekonomiska läget inför 2024 för kommunen liksom för 
andra kommuner och regioner finns behov av att göra en första tidig prognos för 
nästkommande år. Ekonomiavdelningen har därför sammanställt en prognos som 
omfattar dels kommuncentrala poster, dels andra obalanser som förvaltningarna har 
identifierat hittills. Den första bedömningen av det ekonomiska läget för 2024 visar en 
budgetavvikelse på -60,9 mkr, den enskilt största posten som orsakar underskottet är 
pensionskostnaderna.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-09-27 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att med anledning av den prognostiserade negativa budgetavvikelsen för 2024 uppmana 
nämnderna att vidta allmän återhållsamhet, 

att avvakta prognosrapporten per sista februari 2024 för att ta ställning till eventuella 
vidare åtgärder om februariprognosen föranleder det. 

 

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 286 Dnr KS/2023:4 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 
Fyrbodal 2023 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens ordförande Martin Pettersson (SD) informerar om följande. 
 

 Kommun- och regiondag med beredningen för hållbar utveckling. 
 Möte regionens kollektivtrafiknämnd och Västtrafik inom ramen för 

Stadstrafikforum där bland annat ledbussar och busshållplatser i Uddevalla 
diskuterades. 

 Planeringsdialogen med de kommunala bolagen och stiftelserna som Uddevalla 
Utvecklings AB arrangerade den 6 oktober. 

 Höstens uppsiktspliktsmöten som kommunstyrelsen har hållit med nämnderna. 
 Kommande planer för nyårskaffe och andra aktiviteter kopplat till jul- och 

nyårsfirande. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen 
 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 287 Dnr KS/2023:44 

Information från kommundirektören samt 
stadsutvecklingsprojekten 2023 
Sammanfattning 
Kommundirektör Malin Krantz informerar om ny beslutad organisation för kultur- och 
fritidsförvaltningen samt bakgrund och syfte med omorganisationen. 
 
Avdelningschef Per Bäckström informerar om det senaste i arbetet med att flytta 
hamnverksamheten från Badö-Bäve till Fröland. Ett PM har upprättats som beskriver 
det arbete som behöver göras och tidplan för detsamma. 

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att notera informationen. 
  

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 288 Dnr KS/2023:2 

Redovisning av delegationsbeslut 2023 
Sammanfattning 
I förteckningar daterad 2023-10-16 redovisas de delegationsbeslut som har fattats å 
kommunstyrelsens vägnar under perioden 2023-09-20—2023-10-16. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-10-17. 
Förteckningar över delegationsbeslut, 2023-10-16 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisningen  

 

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 289 Dnr KS/2023:3, KS/2023:9 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2023 
/TextBeslut1/ 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

att lägga anmälningsärenden i förteckning daterad 2023-10-04 till handlingarna 

 

 

 
 
 
 
 
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

§ 290 Dnr KS/2023:558 

Ledamotsinitiativ från Ingemar Samuelsson (S), David Höglund-
Velasquez (V) och Camilla Johansson (C) om att IK Orient 
borde få ett särskilt anslag för elitsponsring säsongen 2024 
 
Sammanfattning 
Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C) och David Höglund Velasquez (V) har 
väckt ett ledamotsinitiativ om att utreda huruvida föreningen IK Orient borde omfattas 
av kommunens särskilda anslag för elitsponsring.  

Den politiska majoriteten vill i ärendet framhålla följande: 
Uddevalla har ett regelverk med tillhörande rutiner för sponsring och det står alla 
föreningar fritt att söka enligt gällande anvisningar 

Beslutsunderlag 
Ledamotsinitiativ från Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C) och David 
Höglund Velasquez (V), 2023-10-25. 

Yrkanden 
Henrik Sundström (M): att avslå ledamotsinitiativet. 

Ingemar Samuelsson (S), Camilla Johansson (C), Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund 
Velasquez (V): att överlämna ledamotsinitiativet till kommunledningskontoret för 
beredning. 

Propositionsordningar 
Ordförande ställer proposition på Henrik Sundströms (M) yrkande mot Ingemar 
Samuelssons (S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen besluta att avslå 
ledamotsinitiativet. 
 
Omröstning begärs och följande omröstningsproposition godkänns. 
Ja-röst för Henrik Sundströms (M) yrkande. 
Nej-röst för Ingemar Samuelssons m.fl. (S) yrkande.    
  



 
Protokoll 
Kommunstyrelsen 

  

2023-10-25 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

Forts. § 290  

Omröstningsresultat 
Med 8 ja-röster mot 7 nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har avslagit 
ledamotsinitiativet. 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Niklas Moe (M) Anna-Lena Heydar (S)  

Gösta Dahlberg (M) Annelie Högberg (S) 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) Jarmo Uusitalo (MP) 

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  David Höglund Velasquez (V)  

Christer Hasslebäck (UP)   

 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avslå ledamotsinitiativet. 
  

Reservation 
Centerpartiets, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter 
reserverar sig emot beslutet till förmån för egna yrkanden. 
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